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Geachte heer, mevrouw, 

Op 11 november j l . heeft uw raad tijdens het begrotingsdebat 14 moties en 1 amendement 
aangenomen. Wij geven hierbij onze interpretatie daarvan aan en hoe wij een en ander 
afhandelen. 

APVG tegen het licht (motie 1) 
U verzoelct ons de APVG (Algemene Plaatselijke Verordening Groningen) te toetsen op 
actualiteit en dereguleringsmogelijkheden toe te passen en de uitkomsten daarvan in 2016 
te agenderen. 

Uw motie sluit aan op ons streven naar deregulering in algemene zin en op een al ingezet 
proces specifiek ter actualisatie en deregulering van onze APVG. Wij werken daarbij 
stapsgewijs: 

1. Deze maand nog (november 2015) ontvangt uw raad een actualisatie van het 
hoofdstuk Prostitutie. 

2. Vervolgens ontvangt u begin 2016 een voorstel voor deregulering van een aantal 
artikelen met betrekking tot het gebruik van de openbare ruimte. 

3. Daarna starten we met deregulering van de overige delen van de APVG, waarhij 
ook de herzieningen van de Vereniging Nederlandse Gemeenten worden 
meegenomen. In de loop van 2016 leggen wij de uitkomsten daarvan ter 
besluitvorming aan u voor. 

Verminder uitstoot binnenstad (motie 2) 
Met uw motie roept u ons op een ambitie en concrete doelstelling te formuleren voor het 
verminderen van de uitstoot van al het gemotoriseerd verkeer in de binnenstad. U vraagt 
ons de lijn door te trekken van onze Green Deal Zero Emission Stadslogistiek (ZES). 
Verder verzoekt u ons deze motie te betrekken bij de Binnenstadsvisie, die in 
ontwikkeling is. 
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Uw motie sluit aan op (al lopende) maatregelen die wij treffen ter vermindering van de 
uitstoot van gemotoriseerd verkeer in de binnenstad. Via bijvoorbeeld ons eigen 
wagenpark, Green Deal ZES, de Binnenstadsvisie en de Fietsstrategie. Bij de invulling en 
uitwerking van ons beleid zijn we afhankelijk van landelijke ontwikkelingen en kaders. 
Wij wijzen u er verder op dat de gemeente geen wettelijke instrumenten heeft om emissies 
te reguleren van personenauto 's, vrachtauto 's/bestelbussen en diverse andere voertuigen. 
Hier komt bij dat de luchtkwaliteit in onze stad voor het leeuwendeel bepaald wordt door 
achtergrondconcentraties, ofwel luchtverontreiniging, die de wind van elders aanvoert. 

Om binnen deze beperkingen toch effectief te kunnen opereren zoeken we de 
samenwerking op landelijke schaal en participeren we in het programma Slimme en 
Gezonde Stad. Hierin werken het ministerie van Infrastructuur en Milieu, een aantal 
grote steden, kennisinstellingen, bedrijven en maatschappelijke organisaties samen aan 
een gezonde, schone en stille leefomgeving. Doelstellingen formuleren we concreet en 
ambitieus maar ook realistisch; hij voorkeur als inspanningsverplichting. 

Het bevorderen van de luchtkwaliteit komt terug in de Binnenstadsvisie. Begin 20i^ 
informeren wij u bovendien over de stand van zaken stadslogistiek in relatie tot de Green 
Deal ZES, waarbij wij de uitvoering van uw motie zullen betrekken. Daarnaast 
informeren wij uw raad over landelijke ontwikkelingen op dit terrein en over de 
vorderingen binnen het programma Slimme en Gezonde Stad. 

Kvv'alitatieve prestatie-indicatoren WIJS (motie 3A) 
Het Programma WIJS start komende maand (december 2015). De tevredenheid van 
bewoners en studenten over de effecten daarvan is onderwerp van deze motie. U verzoekt 
ons deze effecten beter in beeld te brengen, bij voorkeur met een prestatie-indicator in de 
programmabegroting. 

Uiteraard is er ons veel aan gelegen de effectiviteit van dit programma inzichtelijk te 
maken. Eén prestatie-indicator zou, hoe goed gekozen ook, geen recht doen aan de 
reikwijdte van het programma. De projecten binnen het programma verschillen daarvoor 
onderling te sterk van elkaar. Niettemin zijn wij van plan in de jaarrekening 
verantwoording af te leggen aan uw raad over de resultaten die binnen dit programma 
zijn geboekt. Daartoe zullen wij onze samenwerkingspartners (Hanzehogeschool en 
RUG) voorstellen vanaf 1 januari 2016 de tevredenheid van betrokkenen te gaan meten. 
Met hen, zullen wij bespreken hoe dit het beste vorm kan worden gegeven, waarbij wij 
eraan denken om studenten daarbij een rol toe te kennen. 

Ouderbijdrage schoolkosten (motie 5) 
Uw raad verzoekt ons college om een inventarisatie te maken van de ouderbijdrage en 
kosten schoolreisje bij alle 02G2 scholen in het basisonderwijs, speciaal onderwijs en 
voortgezet onderwijs en deze te vergelijken met de hoogte van de vergoeding 
ouderbijdrage schoolfonds (VOS). Op basis van de uitkomsten daarvan verwacht u van 
ons een eventueel voorstel om deze bedragen met elkaar in lijn te brengen. 

Wij zullen met de 02G2 scholen in contact treden om de betreffende informatie op een rij 
te zetten en eventuele verdere stappen af te kunnen wegen. Wij informeren u over onze 
bevindingen voor 1 maart 2016. 
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Kleding (motie 6) en speelgoed voor kinderen in armoede (motie 7) 
Met deze moties vraagt u ons om, in navolging van de gemeente Amsterdam, met 
kledingketens en speelgoedwinkels afspraken te maken, zodat kinderen in armoede gratis 
nieuwe kleding krijgen, respectievelijk speelgoedbonnen. Verder vraagt u ons om het 
'Kindpakket' (regelingen en voorzieningen voor kinderen in arme gezinnen binnen het 
armoedebeleid) met deze voorzieningen uit te breiden. 

Wij voeren uw moties in de eerste helft van 2016 uit door in overleg met minimagezinnen 
ter stede te bepalen of de aanpak van Amsterdam aansluit op hun behoeften. Ook sluiten 
we aan op bestaand beleid rondom de Stadjerspas. We betrekken verder de Groninger 
City Club. 

Binnenkort (november 2015) besluit uw raad naar verwachting over de accenten in het 
Armoedebeleid 2016. Afhankelijk van de animo tot deelname aan ondernemerszijde aan 
uw initiatief zou een eventuele herprioritering van middelen in de loop van volgendjaar 
aan de orde kunnen zijn. 

Wij informeren uw raad over de voortgang van de uitvoering van deze motie, waarbij we 
aanhaken op de al met u afgesproken agendering voor wat betreft het armoedebeleid. Dat 
betekent dat wij in het eerste kwartaal van 2016 op dit onderwerp terugkomen als het 
Uitvoeringsplan 2016 in uw raad aan de orde komt en vervolgens in december 2016 als u 
de stand van zaken armoedeprojecten bespreekt. 

Continuïteit van zorg en werk (motie 14) 
Met deze motie geeft u aan geïnformeerd te willen worden over de eventuele keuze die 
ons college maakt uit de door het Rijk aangeboden verruimde mogelijkheden rond de 
huishoudelijke toelage (HHT). Daarbij vraagt u ons u inzicht te verschaffen in de 
consequenties voor werkgelegenheid en zorg. Ook vraagt u ons cliënten die (nog) geen 
aanvraag voor HHT hebben ingediend opnieuw te benaderen. 

Rekening houdend met de verruiming van de voorwaarden van de inzet van de 
Huishoudelijke Hulp Toelage (HHT) van het Rijk en het gegeven dat niet bestede HHT in 
2015 mag worden overgeheveld naar 2016 zullen wij op korte termijn een besluit nemen 
over een eventuele wijziging van de Regeling Tegemoetkoming Huishoudelijke Hulp 2016 
voor een incidentele extra tegemoetkoming. Ook zullen wij mensen die nog geen 
aanvraag voor een tegemoetkoming huishoudelijke hulp hebben opgestuurd opnieuw 
benaderen. 
In december 2015 informeren wij uw raad over ons bovengenoemde besluit. 

Activeren en stimuleren vrijwilligerswerk vanuit de bijstand (motie 15) 
Met deze motie verzoekt u ons bijstandsgerechtigden meer te bewegen tot het doen van 
vrijwilligerswerk onder meer door hen in contact te brengen met 
vrijwilligersvacaturebanken. In het voorjaar van 2016 ontvangt u daarover graag van ons 
een korte notitie. 
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Activeren en stimuleren van bijstandsgerechtigden tot het doen van vrijwilligerswerk en 
maatschappelijke participatie heeft volop onze aandacht. Dit krijgt onder meer zijn 
beslag bij de implementatie van de nota Maatschappelijke participatie. Een korte notitie 
(A4'tje) met de stand van zaken ontvangt u, zoals verzocht, komend voorjaar van ons. 

Kansen in beeld (motie 16) 
Met deze motie verzoekt u ons de mogelijkheden die vreemdelingen hebben om in 
Groningen gebruik te maken van vrijwilligerswerk, arbeid, scholing en zorg, in kaart te 
brengen en uw raad daarover te informeren. 

Het vluchtelingenvraagstuk is explosief gegroeid. Binnen en buiten de gemeente gebeurt 
er heel veel om dit in goede banen te leiden en op te vangen. Wij inventariseren nu deze 
activiteiten en zetten op een rij welke eventuele aanvullende maatregelen nodig zijn. 
Daartoe zijn we bijvoorbeeld al in gesprek met het onderwijs. Ook de terreinen arbeid, 
vrijwilligerswerk en zorg nemen we onder de loep. Aan de hand van de uitkomsten geven 
we de benodigde voorzieningen binnen bestaande (wettelijke) kaders vorm. De uitkomsten 
van deze inventarisatie delen wij met uw raad in het eerste kwartaal van 2016. 

Energiebank Groningen (motie 17) 
Met deze motie verzoekt u het college te onderzoeken of er een Energiebank in 
Groningen gerealiseerd kan worden analoog aan voorbeelden daarvan elders in den lande 
om mensen met een laag inkomen tijdelijk te helpen met het betalen van hun 
energierekening en te adviseren over energiebesparende maatregelen. 

In Groningen kennen we momenteel meerdere initaitieven en plannen om - in lijn met uw 
motie - energiebesparende maatregelen door te voeren, die bewoners in de portemonnee 
schelen. Zo kennen we het project www.energie-sparen.nu, een pilot gericht op minima 
in de wijken Selwerd en Lewenborg. Daarnaast koersen we aan op prestatieafspraken 
met de corporaties om de enenergielabels van hun woningbestand flink te verbeteren tot 
gemiddeld label B in 2020. Ook onderzoeken we of de GrESCo is uit te breiden, zodat 
inwoners van Stad en provincie financieringshulp kunnen krijgen bij energiebesparende 
maatregelen. Dat doen we samen met de Provincie Groningen en de Nationaal 
Coördinator Groningen. Deze maatregelen sluiten allen aan op de doelstelling van uw 
motie. 

Ook hebben wij ons in verbinding gesteld met de Stichting Energiebank Nederland (in 
augustus 2015 opgericht) om de mogelijkheden tot realisatie van een Energiebank in 
Groningen te bespreken. De stichting, die momenteel door meerdere geïnteresseerde 
partijen benaderd wordt, gaat nu na wat (op termijn) aan uitbreiding haalbaar is. 

Wij zullen uw raad in het voorjaar 2016 over de stand van zaken informeren. 
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Aanpak (functioneel) analfabetisme (motie 19) 
Uw motie vestigt de aandacht op functioneel analfabetisme. U vraag ons om in het 
nieuwe educatiebeleid naast het terugdringen van analfabetisme ook een plan op te nemen 
voor de aanpak van functioneel analfabetisme. 

In november 2015 hebben wij met uw raad de 'Notitie Educatie 2016-2017' besproken, 
het visiedocument voor wat betreft de inzet en de uitvoering van de Wet Educatie en 
Beroepsopleidingen (WEB) in de arbeidsmarktregio. De WEB regelt het aanbod aan 
cursussen Nederlandse taal en rekenen voor laaggeletterden. In het visiedocument 
schetsen we de belangrijkste uitgangspunten en doelen bij de inzet van educatie, waarbij 
we rekening houden met de functionele behoeften en beperkingen van cursisten. Wij 
zullen uw motie hierbij betrekken. 

Beter presteren op bewegend leren (motie 25) 
Met deze motie verzoekt u ons de lesmethode ' f i t en vaardig op school' en de resultaten 
van het onderzoek door UMCG en RUG onder de aandacht te brengen van alle betrokken 
scholen in onze gemeente. 

Wij voeren uw motie uit door de schoolbesturen via het bestuurlijk overleg te attenderen 
op de uitkomsten van genoemd onderzoek en hen desgewenst in samenspraak met de 
onderzoeksinstellingen een presentatie daarvan aan te bieden. De termijn waarop dit kan 
worden uitgevoerd is mede afhankelijk van de agenda 's van scholen en onderzoekers. 

Wij gaan nu na of wij daarnaast onze bestaande contacten met scholen via het 
programma 'Groningen Fit' (Jongeren op gezond gewicht) of Bslim voor dit doel kunnen 
benutten. Overigens verwachten we, gezien de (landelijke) publiciteit die dit onderzoek al 
heeft gehad, dat de meeste scholen op hoofdlijnen bekend zijn met de resultaten ervan. 

Blijf creatief met leegstaande panden (motie 34) 
Met deze motie verzoekt u ons te onderzoeken hoe er, ondanks de afnemende leegstand, 
blijvend ruimte geboden kan worden voor startende ondernemers die (op een creatieve, 
innovatieve manier) gebruik willen maken van leegstaande panden. 

De motie is een extra steun in de rug voor een aantal initiatieven waar wij nu al aan 
werken, met name het Makelpunt (voor tijdelijke/nieuwe initiatieven), het Startersfonds 
(kredietfaciliteiten voor dezelfde doelgroep), en de website Ruimte in Stad. We willen 
actief bekijken hoe we dergelijke initiatieven van ruimte kunnen voorzien. Dit kan op 
verschillende manieren, bijvoorbeeld door: 

• Ze te koppelen aan commerciële initiatieven; 
• Ze ruimte te bieden via invulling van eigen leegstaand en maatschappelijk vastgoed 

en dat van partners in Stad; 
• Actief de dialoog aan te gaan met eigenaren/beheerders van leegstaand vastgoed; 
• Randvoorwaarden te creëren (zowel bestemmingplan-technisch als financieel); 
O De ontwikkeling van tijdelijk vastgoed op bijvoorbeeld het Suikerunieterrein. 

Uw verzoek geven wij een plaats binnen het nieuwe vastgoedbedrijf van de gemeente, 
waar bovenstaande initiatieven ondergebracht zullen worden. Begin volgend jaar 
informeren wij uw raad over dit vastgoedbedrijf. Daarbij zullen wij de uitvoering van 
deze motie meenemen. 
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Stip op de horizon (motie 37) 
U verzoekt ons met deze motie een brede discussie aan te gaan over de dilemma's rond 
diversiteit in de gemeentelijke organisatie en daarbij vergrijzing te betrekken. 

Diversiteit is onderdeel van de gemeentelijke HR-agenda. Over de dilemma 's op dat 
terrein gaan wij graag met u in gesprek. De concrete invulling bepalen wij in overleg met 
de voorzitter van uw raadscommissie Financiën en Veiligheid en de inbrenger van deze 
motie. We komen hierop terug bij uw raad in de eerste helft van 2016. Qua planning 
stellen voor deze discussie te koppelen aan de jaarlijkse HR-commissie in september 
2016. 

Op naar de 1000! (Amendement 6) 
Uw amendement houdt een wijziging in van de prestatie-indicator voor de doelstelling 
2016 over 'Uitstroom naar regulier werk' (deelprogramma Werk en Activering). Wij 
voeren dit amendement uit door deze, zoals besloten, te wijzigen van '900' in '1000'. 
Het aantal van 900, genoemd in de tekst over de doelen van het beleidsveld 'werk', 
veranderen wij in lijn met het voorgaande eveneens in 1000. Deze wijzigingen zijn per 
direct doorgevoerd in de begroting 2016. 

Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van Groningen, 

de burgemeester, de secretaris. 
Peter den Oudsten Peter Teesink 


